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Folketingets Finansudvalg 

Christiansborg 

14. maj 2024 

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 1 (Aktstykke nr. 182) af 7. 

maj 2024 

Spørgsmål 

Vil ministeren uddybe, hvorfor projektet ikke skal i udbud, når de samlede totale 

projektudgifter ekskl. renter udgør 528,6 mio. kr.? 

Svar 

Til brug for besvarelsen er der indhentet bidrag fra Økonomistyrelsen. Økonomi-

styrelsen har oplyst følgende: 

”Udbudsforpligtelsen er afløftet i forbindelse med offentligt udbud i 2019/2020. 

Der er således foretaget en konkurrenceudsættelse af den samlede opgave vedr. den 

fortsatte drift, vedligeholdelse, legacy reduktion og udvikling frem til 2029. Forud 

for udbudsprocessen blev der gennemført en grundig markedsafdækning og mar-

kedsdialog med interesserede leverandører.  

 

Den nuværende kontrakt om drift, vedligeholdelse, legacy reduktion og udvikling mv. af Statens 

Lønløsning indgået i 2020 har således dels til formål at sikre fortsat driftsvaretagelse 

af den nuværende lønløsning, og dels giver kontrakten mulighed for, men ikke en 

forpligtelse til, at igangsætte og gennemføre udviklingen af en ny lønløsning. Hvis 

Finansudvalget godkender aktstykket, ibrugtages denne mulighed. 

 

Økonomistyrelsen har sammen med leverandøren gennemført en grundig forudgå-

ende analyse. På baggrund af denne analyse ønsker Økonomistyrelsen således med 

Finansudvalgets godkendelse at indgå aftale med leverandøren, under den eksiste-

rende kontrakt, om udvikling af ny lønløsning.”  

Med venlig hilsen 

Nicolai Wammen 
Finansminister 

Offentligt
Aktstk. 182 - endeligt svar på § 7 spørgsmål 1

Finansudvalget 2023-24
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